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Spørgsmål nr. S 1499 fra medlem af Folketinget Rune Lund (EL):  

 

”Hvad er ministerens holdning til den kritik, der er kommet fra 
bl.a. Flensborgs overborgmester, Simone Lange, af, at den 
danske regerings beslutning om indsættelse af soldater ved den 
dansk-tyske grænse er udtryk for en unødvendig skærpelse af 
grænsekontrollen, som er uforståelig i betragtning af det ellers 
gode forhold mellem Danmark og Tyskland og fraværet af en 
ukontrolleret flygtningestrøm ved grænsen?” 

 

Begrundelse: 

 

”Der henvises til artiklen »Heftige Kritik an Kontrollen: Dä-
nemark setzt weiter auf Soldaten an der Grenze«, Flensburger 
Tageblatt, 11. september 2017.” 

 

Svar: 

 

Dansk politi er under hårdt pres. Det skyldes bl.a. den aktuelle bandekon-

flikt samt den igangværende grænse- og bevogtningsindsats. Det er på 

denne baggrund, at regeringen har besluttet, at Forsvaret og Hjemmevær-

net skal aflaste politiet yderligere med bl.a. mandskab, der kan bistå politi-

et med grænsekontrollen. I den forbindelse bemærkes, at Hjemmeværnet 

siden juni 2016 har assisteret politiet med grænsekontrollen. 

 

Jeg vil i den forbindelse understrege, at formålet ikke er at skærpe grænse-

kontrollen. Formålet med yderligere bistand til grænsekontrollen er at afla-

ste politiet således, at der frigøres politiressourcer. Det betyder, at politibe-

tjente kan vende tilbage til deres kredse og skabe tryghed lokalt. Det har 

høj prioritet. 

 

Og så er det i denne sammenhæng vigtigt at huske på, at når Forsvaret 

bistår politiet, så udføres opgaverne under politiets ledelse, ligesom det er 

politiet, der er ansvarlig for opgavens løsning i overensstemmelse med de 

regler, der gælder for politiets virksomhed.  

 

 

 

 


